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Cyklus: Boh hovorí 

Vitalij Olijnik 

9. časť: Boh hovorí hlasom  

 

Dnes máme predposledné kázanie z cyklu Boh hovorí. Je venované ešte jednému spôsobu, 

ešte jednému komunikačnému kanálu, ktorým Boh zjavuje svoju vôľu. Boh hovorí rôznymi 

spôsobmi, ako sme si vyjasnili počas tohto cyklu. A dnes si rozoberieme posledný spôsob v 

predposlednom kázaní tohto cyklu. Naša dnešná téma znie "Boh hovorí hlasom". 

Na začiatku si otvoríme Božie slovo, knihu Jóba 33. kapitolu, verše 14-18: "Boh hovorí raz, a ak 

to nespozorujú, druhý raz: 15 vo sne, v nočnom videní, keď na ľudí prichádza hlboký spánok, v 

driemotách na lôžku. 16 Vtedy On ľuďom otvára ucho a spečaťuje v nich svoje poučenie, 17 

aby odvrátil človeka od toho, čo koná, a odvrátil od neho hrdosť, 18 aby zadržal jeho dušu pred 

priepasťou a jeho život pred zásahom meča." 

Boh otvára človeku ucho, ako bolo povedané. Sluch je jeden zo zmyslov vnímania okolitého 

sveta, ktorý súvisí s možnosťou vnímať hlas. Boh nielenže ukazuje sny, ako sme videli minule, 

On tiež otvára človeku ucho a niečo mu hovorí. Nahlas, slovami. A tu sa hovorí: "... spečaťuje 

v nich svoje poučenie".  

O tom, že Boh hovorí hlasom, ktorý možno vnímať sluchom, hovorí Sväté písmo viackrát. Boží 

hlas je pre človeka realita, je to realita v spôsobe Božieho vedenia v živote človeka. 

Pozrieme sa spolu na niekoľko zasľúbení, na niekoľko úryvkov vo Svätom písme, ktoré ukazujú, 

že tento spôsob Božieho zjavenia je normou. Boh hovorí hlasom. 

Okrem knihy Jóba 33. kapitoly, ktorú sme práve čítali, pozývam vás otvoriť si knihu proroka 

Izaiáša, 30. kapitolu, verše 20-21: "A keď vám i dá Pán chleba úzkosti a vody útisku, ale nebudú 

viacej skrytí tvoji učitelia, a tvoje oči budú vidieť tvojich učiteľov; 21 tvoje uši začujú slovo spoza 

teba, ktoré bude hovoriť: Toto je tá cesta; choďte po nej, či by ste sa už obrátili napravo či 

naľavo." 

Pred nami je úryvok, ktorý obsahuje zasľúbenie o tom, že v prípade, keď sa človek odkláňa 

z cesty - možno náhodou, nedobrovoľne, možno si to ani neuvedomuje - Hospodin ho bude 

viesť a človek bude počuť hlas. 

A kontext je tu veľmi jasný, je to kontext fyzického vnímania. Pretože je napísané: "a tvoje oči 

budú vidieť učiteľov“, teda ide o bežný zrak, vnímanie osôb očami, a ďalej je: "tvoje uši budú 

počuť". 

Vo Svätom písme v Evanjeliu Jána 3. kapitole, verš 8 sa hovorí toto: "8 Vietor veje, kam chce; 

počuješ jeho hlas, ale nevieš, odkiaľ prichádza a kam ide. Tak je to s každým, kto sa narodil z 

Ducha." 

Čo sa deje s každým, kto sa narodil z Ducha? S každým, kto sa narodil zhora. On počuje hlas 

Ducha Svätého. A vy? Ako je to s vami v tejto otázke?  
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Sväté písmo jasne vyhlasuje, v tomto prípade ústami samotného Ježiša Krista, že každý, kto sa 

narodil z Ducha Svätého, počuje hlas Ducha. Je to ťažké vysvetliť. Nevieš, odkiaľ prichádza a 

kam odchádza, no faktom je, že ty počuješ hlas Ducha Svätého. 

V Evanjeliu Jána 10. kapitole, verše 2-4, a ďalej verše 14 a 27: "Kto však vchádza dverami, je 

pastier oviec. 3 Tomu vrátnik otvára a ovce počúvajú jeho hlas. On volá svoje ovce po mene a 

vyvádza ich. 4 Keď vyženie všetky svoje ovce, kráča pred nimi a ony ho nasledujú, lebo poznajú 

jeho hlas. 14 Ja som dobrý pastier. Poznám svoje a moje poznajú mňa. 27 Moje ovce počúvajú 

môj hlas. Ja ich poznám a ony ma nasledujú." 

Tu znovu Ježiš Kristus hovorí veľmi dôležitú pravdu o tom, že pre každé Božie dieťa je bežným, 

normálnym javom, ktoré sa tu predstavuje v obraze ovce, kde Ježiš Kristus je pastier, je 

schopnosť počúvať Boží hlas, pričom je to ľahké. 

Preto z pohľadu Biblie, ktorá vyjadruje Božiu vôľu, každý sa má snažiť, aby sa to stalo realitou 

pre vás osobne. Boh hovorí hlasom. A to neplatí len pre vyvolených, platí to pre všetkých, ktorí 

v Neho uverili a ktorí sú narodení zhora. 

Niekoľko príkladov. 

V knihe Jób 4. kapitole, verše 12-17 je opísaná takto schopnosť a stretnutie s Hospodinom 

vďaka slovu, ktoré znie: „No ku mne tajne prišlo slovo a moje ucho zachytilo jeho šepot. 13 Pri 

dumaní o nočných videniach, keď padá na ľudí hlboký spánok, 14 pochytili ma strach a triaška 

a naplnili hrôzou všetky moje kosti. 15 Nejaký duch prešiel predo mnou, až sa mi chlpy na tele 

zježili. 16 Zastal, ale nepoznal som jeho zjav, podobu som mal pred očami. Bolo ticho, keď som 

začul hlas: 17 Môže byť smrteľník spravodlivejší ako Boh a muž čistejší ako jeho Tvorca?" 

Obdivuhodná skúsenosť počutia Božieho hlasu. V skutočnosti, keď sa toto reálne deje človeku, 

vtedy je bežná triaška na tele a také špeciálne teplo, ktoré sa rozlieva po tele. Teda, človek 

fyzicky pociťuje Božiu prítomnosť a navyše k tomu počuje Boží hlas. 

Ešte jeden príklad, na ktorý sa dnes pozrieme, je v Skutkoch apoštolov 13. kapitole, verše 1-3: 

"1 V antiochijskej cirkvi boli prorokmi a učiteľmi Barnabáš, Simeon, ktorého volali Niger, Lucius 

z Cyrény, Manaen, ktorý v detstve vyrastal spolu s tetrarchom Herodesom, a Saul. 2 Keď slúžili 

Pánovi a postili sa, povedal im Duch Svätý: Oddeľte mi Barnabáša a Saula na dielo, na ktoré 

som ich povolal. 3 Potom sa postili a modlili sa, a keď vložili na nich ruky, prepustili ich." 

Počas bohoslužby zaznel hlas Ducha Svätého s priamym pokynom, kto a akú službu bude 

odteraz vykonávať. 

Takže, Hospodin hovorí hlasom. Duch Svätý odovzdáva nahlas konkrétnu informáciu. Ako teda 

znie tento hlas, keďže Hospodin to praje všetkým a pripravil to pre každého? Ako sa naučiť 

rozpoznávať tento hlas? 

Povedzte, viete ľudí rozpoznať po hlase? Predstavte si, že zdvihnem telefón ešte predtým, ako 

prišlo obdobie prideľovania mien k telefónnym číslam. Vy hovoríte: "Haló?" a človek hovorí: 

"Haló." A vy hovoríte: "Ahoj Štefan ..." On sa ešte nepredstavil, povedal len „Haló“. Kratučký 

zvuk. No vy už viete, kto to je. 
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Ako sa vám to darí? Viete takto rozoznávať ľudí alebo nie? Samozrejme. Je to dosť prirodzené 

rozoznávať ľudí po hlase, keď nevidíme tvár a nevieme, kto s nami hovorí. K tomu potrebujeme 

len jedno ... čo je to? Poznať túto osobu. To je všetko.  

Tajomstvo je jednoduché. Rozoznať a odlíšiť Boží hlas nie je ťažké pre tých, ktorí Boha poznajú. 

Avšak, keď si položíme otázky: ako znie Boží hlas z pohľadu hlasitosti? Ako znie z pohľadu hĺbky 

zvuku? Načo sa podobá? 

Kde znie Boží hlas: či mimo človeka, či v ušnej dutine alebo priamo v mozgu? O tom je vo 

Svätom písme dosť informácií.  

V princípe sa potrebujeme zhodnúť na všeobecne známom fakte z anatómie človeka: akým 

orgánom v podstate počúvame? Mozgom. Ďakujem. Počujeme mozgom. 

Práve mozog interpretuje signály, ktoré sa k nemu posielajú z vonkajšieho ucha. Preto mozog 

je kľúčovým orgánom človeka na vnímanie aj Božieho hlasu. A pre mozog kvôli tejto schopnosti 

nie je veľký rozdiel v tom, či tento hlas znie zvonku, mimo človeka alebo znie priamo v mozgu. 

V zásade je to jedno. 

Pozrieme sa do 2. knihy Mojžišovej, 19. kapitoly, verše 18-19, kde sa uvádza jeden z príkladov, 

ako hovorí Hospodin: "Celý vrch Sinaj bol zahalený dymom, pretože Hospodin zostúpil naň 

v ohni a jeho dym vystupoval ako dym z pece; celý vrch sa veľmi otriasal. 19 Zvuk trúby znel 

stále silnejšie; Mojžiš hovoril a Boh mu hlasom odpovedal.“ 

Tu, ako aj v mnohých iných miestach Svätého písma Boh hovorí a používa bežnú cestu, teda 

zvuk. Zvukové vlny sa šíria priestorom, dostávajú sa do ucha, ďalej sa posielajú do mozgu a 

človek počuje slová. 

Tu je príklad toho, ako Boh hovorí tak, ako povedzme ja teraz hovorím. Keďže všetci Izraelci a 

všetci, ktorí stáli pri vrchu Sinaj, počuli zvuk, ktorý priamo vychádzal z vrcholu Božieho vrchu, 

preto po prvé, Boh hovorí jasným, bežným hlasom, rovnako ako každý z nás. 

V 2. knihe Mojžišovej 33. kapitole, verš 11 čítame toto: "Hospodin hovoril s Mojžišom tvárou v 

tvár, ako sa človek rozpráva so svojím priateľom; potom sa vrátil do tábora; ale jeho služobník, 

mládenec Józua, syn Núnov, sa nevzdialil zo stánku." 

Ako prebiehal rozhovor? Ako medzi ľuďmi. Ako keby niekto hovoril so svojim priateľom. Preto 

Boh môže hovoriť tak, že to nie je ťažké rozoznať. 

Vy fyzicky prijímate zvukové vlny zvonku. Boh hovorí jasne. Boh hovorí, ako keď sa priatelia 

spolu rozprávajú. 

Existuje aj druhý spôsob, ako znie Boží hlas a nájdeme ho v Evanjeliu Jána 12. kapitole, verše 

27-29, kde Ježiš hovorí: "Teraz je moja duša rozrušená. A čo mám povedať: Otče, zachráň ma 

pred touto hodinou? Ale veď práve pre túto hodinu som prišiel. 28 Otče, osláv svoje meno! Tu 

zaznel z neba hlas: Už som oslávil a ešte oslávim. 29 A zástup, ktorý tam stál a počul to, hovoril: 

Zahrmelo. Iní vraveli: Prehovoril k nemu anjel.“ 

Toto je už iná forma, ako znie Boží hlas. Ak v prípade s ľudom, ktorý bol pod vrchom Sinaj, 

všetci počuli jedno a to isté, pretože Hospodin fyzicky vyslovil text desiatich prikázaní, tak tu 
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všetci počuli zvuk. Všetci vnímali, že sa niečo nesie z neba. No zďaleka nie všetci rozumeli a 

počuli reč vo zvukoch. 

Ježiš Kristus určite jasne počul reč svojho Nebeského Otca. A čo hovorili druhí? "Zahrmelo". A 

iní povedali: "Anjel prehovoril".  

Tu je príklad, kedy Hospodin hovorí tak, čo by sa dalo nazvať: nejasne, nezrozumiteľne. Teda 

v tom zmysle, že na porozumenie týchto zvukov treba špeciálne zručnosti. Teda inými slovami, 

Boh môže prehovoriť, vy budete počuť a sused nebude alebo naopak. Ten istý zvuk prinesie 

rozdielne dôsledky a výsledky, čo sa týka vnímania. 

Preto sa môže stať to, čo sa stalo apoštolovi Pavlovi vtedy, keď len začínal svoju duchovnú 

cestu v Kristovi. Dúfam, že sa vám dnes biblickej škole podarilo pochopiť vzájomnú súvislosť 

medzi 9. a 22. kapitolami Skutkov apoštolov. 

V dôsledku bol vykreslený nasledujúci obraz: Všetci počuli nejaký zvuk. No len Saul počul hlas 

hovoriaceho. Len on počul reč, len on počul slová. 

Takže, po druhé, ako vidíme vo Svätom písme, Boh môže použiť fyzický zvuk, no jeho 

porozumenie nie je dané všetkým. A takto môžu počuť tento Boží hlas len tí, ktorí poznajú 

Boha. 

A po tretie, v Habakukovi 2. kapitole, verše 1-2 nájdeme opis ešte jedného spôsobu, ako znie 

Boží hlas: "Postavím sa na svoje strážne miesto, zastanem si na vežu, budem pozorovať, aby 

som sa dozvedel, čo On povie vo mne a čo odpovie na moju sťažnosť. 2 Potom mi Hospodin 

odpovedal a riekol: Napíš videnie, a to zreteľne na doskách, aby ho čitateľ mohol ľahko 

prečítať." 

Otázka: znel tu Boží hlas? Je napísané: "Potom mi Hospodin odpovedal a riekol", teda 

konkrétna zvesť, konkrétne slová, návrhy boli oznámené prorokovi Habakukovi. 

Kde? Vo vnútri. Prvý verš hovorí: "čo On povie vo mne". 

Hospodin môže takto posielať svoj hlas priamo do mozgu človeka. Obíde zvukové vlny, obíde 

sluchový aparát a posiela svoj hlas priamo do mysle človeka. 

V Evanjeliu Matúša 10. kapitole, verše 19-20, sa o tom píše takto: "Ale keď vás vydajú, 

nestarajte sa, ako a čo budete hovoriť, lebo v tú hodinu vám bude dané, čo máte povedať. 20 

Veď nie vy budete hovoriť, ale Duch vášho Otca bude hovoriť vo vás." 

Tu sa opisujú pozoruhodné javy. Po prvé: Kde bude Duch Svätý hovoriť? Znovu: vo vnútri, vo 

vás. Keď bude Duch hovoriť vo vás, On vás bude používať na ozvučenie svojich vlastných slov. 

Tu neznie žiadny zvuk. Ľudia naokolo nemusia mať ani tušenia o tom, že Boh teraz tomuto 

človeku posiela slová, zvesť. No zvuk tohto hlasu je rovnako reálny, ako zvuk môjho hlasu práve 

teraz. 

Ešte jeden príklad, ktorý uvediem na ilustráciu, je z histórie prijímania do práce. Príbeh hovorí 

o tom, ako bolo treba prijať telegrafistu do štátnej správy. Mnohí zareagovali na pozvanie, 
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usadili sa podľa poradia na chodbe a čakali, kedy prídu na rad, aby s nimi urobili individuálny 

pohovor. 

A prišiel jeden človek, posedel 3 minútky, zrazu vyskočil a šiel rovno na začiatok radu, smelo 

otvoril dvere a s ním urobili pohovor, bez toho, aby čakal. Samozrejme, v rade nastalo 

rozhorčenie a ako hneď, ako sa v takých situáciách patrí, zahrnuli ho "milými" slovami. A 

potom, aby utíšili zástup, vyšiel riaditeľ toho oddelenia a povedal: "Ďakujeme za váš záujem o 

túto pozíciu, no my sme už potrebného človeka našli." 

Samozrejme, ľudia sa začali rozhorčovať, že on všetkých predbehol, že on porušil pravidlá a že 

je to narušenie princípov rovnakej šance pre každého atď. A riaditeľ jednoducho vysvetlil, ako 

človek získal prácu.  

On povedal: V kancelárii na pohovor, pravidelne znelo pozvanie vstúpiť bez čakania pre 

všetkých, čo porozumejú kódu, ktorým bolo pozvanie vyťukávané. A človek posedel 3 minúty, 

počul známy jazyk, vstal, vošiel a získal prácu. 

Podobne, veľa ľudí, ktorí počujú mnoho hluku, slov, zvukov, v našom svete nepočujú Boží hlas, 

pretože ho nepoznajú. 

Ako hovorí Hospodin? Po prvé, normálnym hlasom. Po druhé, zvukom, ktorý fyzicky počuješ, 

no treba ho rozšifrovať. A to môžu urobiť iba tí, ktorí poznajú Hospodina. A po tretie, niet 

fyzického zvuku, hlas znie priamo vo vedomí človeka, vo vnútri. 

A dnešná posledná otázka: Ako počuť Boží hlas? Čo nato treba? Aké podmienky sú dané vo 

Svätom písme? 

Prvá: študovať Bibliu. Jednoduchá podmienka. Treba študovať Bibliu každý deň, neustále. 

Pokiaľ možno, čo najviac hodín denne. 

Povedzte, aký úžitok to prinesie? Prečo treba študovať práve Bibliu? Ide o to, že Biblia je presný 

záznam Božích výrokov. Je to Boží hlas napísaný na papier. Vo Svätom písme sa neraz vyskytujú 

tieto slová: "Tak hovorí Hospodin:" a ďalej je priama reč Všemohúceho alebo "Povedal 

Hospodin hovoriac:" alebo "Hospodinovo slovo, ktoré zaznelo" prorokovi Jeremiášovi a potom 

sú slová. 

Teda, Biblia je záznamom Božích výrokov. A preto tí, ktorí len začínajú túto cestu 

rozpoznávania Božieho hlasu spomedzi miliárd hlasov na zemi vrátane duchovného sveta, 

potrebujú začať práve Bibliou. 

Pretože cez rukopis, slová, obsah, tematiku, kompozíciu, cez teologické dedičstvo, sa môžeme 

naučiť rozlišovať Boží hlas, keď dobre poznáme Bibliu. Preto, po prvé, ak sa chcete naučiť počuť 

Boží hlas, nepohŕdajte Božím hlasom, ktorý už zaznel a je zapísaný vo Svätom písme. 

Žiaľ, drvivá väčšina veriacich Bibliu nečíta. Nedávno som vám predstavil štatistiku z USA. Veľmi 

malé percento obyvateľov denne číta a študuje Sväté písmo. Mnohí si vystačia s tým, čo počujú 

v kázaniach vo forme biblických citátov na bohoslužbe raz týždenne. A to je všetko. Pre takých 

bude ťažké zachytiť Boží hlas. 
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Druhú podmienku, čo hovorí Sväte písmo, keď odpovedá na otázku, ako počuť Boží hlas, 

nájdeme v Evanjeliu Jána 3. kapitola, verš 8, ktorý sme už dnes čítali. 

Evanjelium Jána 3,8: "Vietor veje, kam chce; počuješ jeho hlas, ale nevieš, odkiaľ prichádza a 

kam ide. Tak je to s každým, kto sa narodil z Ducha." 

Kto počuje Boží hlas, hlas Ducha Svätého? Ten, kto sa narodil z Ducha, ten, kto sa narodil zhora. 

Preto druhé, čo treba urobiť, je narodiť sa zhora. Pravidelne a stále počuje Boží hlas ten, kto 

je narodený zhora. 

V 1. liste Korintským 2. kapitola, verše 9-16 sa táto schopnosť opisuje takto: "ale, ako je 

napísané: Ani oko nevídalo, ani ucho neslýchalo, ani do srdca človeku nevstúpilo, čo pripravil 

Boh tým, ktorí Ho milujú." 

Povedzte, čo opisuje tento verš? 9. verš: "Ani oko nevídalo, ani ucho neslýchalo, ani do srdca 

človeku nevstúpilo, to pripravil Boh tým, čo ho milujú." 

Správne. Najčastejšie sa chápe tak, že tu Hospodin hovorí o Božom kráľovstve. Čo naozaj 

znamená "Ani oko nevídalo, ani ucho neslýchalo, ani do srdca človeku nevstúpilo"? 

Teraz si prečítame verš 10 a dozvieme sa, či je to tak. "10 Ale nám to Boh zjavil skrze svojho 

Ducha; lebo Duch skúma všetko, aj hlbiny Božie." 

Tu nie je reč o Božom kráľovstve. Tu sa hovorí o tom, že človek sa kvôli svojej prirodzenosti 

nijako nemôže dozvedieť, no hovorí sa, že Boh mu to už zjavil. Nezjaví to v budúcnosti, keď 

budeme odmenení ...  a príde Božie kráľovstvo. Nie. Boh nám zjavil to, čo iným nedal možnosť 

počuť. "... nám to Boh zjavil".  

Prečo a komu, čítajme ďalej, verš 11: „Veď kto z ľudí vie, čo je v človeku, ak nie duch človeka, 

ktorý je v ňom? Tak ani Božie veci nepozná nikto, len Boží Duch. 12 My sme však neprijali ducha 

sveta, ale Ducha, ktorý je z Boha, aby sme poznali, čo nám Boh daroval. 13 A o tom hovoríme 

nie slovami naučenými od ľudskej múdrosti, ale slovami, ktoré nás naučil Duch Svätý; duchovné 

veci duchovne vysvetľujeme. 14 Telesný človek neprijíma veci Božieho Ducha; lebo sú mu 

bláznovstvom a nemôže ich pochopiť, pretože ich treba duchovne posudzovať. 15 No duchovný 

posudzuje všetko a jeho nik nemôže posúdiť. 16 Veď kto poznal Pánov rozum, aby ho mohol 

posudzovať? A my máme rozum Kristov!" 

V tomto úryvku sa porovnávajú a stavajú do protikladu dve schopnosti počuť. Telesný, bežný, 

svetský človek a duchovný človek, ktorý prijal Ducha Svätého, ktorý sa narodil zhora. Jemu 

Duch Svätý oznamuje to, čo človek bez skúsenosti narodenia zhora, jednoducho nie je schopný 

pochopiť. 

Takže, po prvé: Ak sa chcete naučiť počuť Boží hlas, čítajte Bibliu. Neustále a mnoho z nej 

čerpajte. 

Po druhé: Treba sa narodiť zhora, narodiť sa z Ducha Svätého. 

Ako to robiť? Ako na to? Viete, ako sa ukazuje, vôbec nie je zložité to urobiť. Každý, kto tu sedí 

a ešte nie je narodený zhora, to môže urobiť práve teraz. Práve teraz. Chcete? 
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Poďme si prečítať list Efezským 1. kapitolu, verš 13, kde je napísané: "V Ňom aj vy, keď ste 

počuli slovo pravdy - evanjelium o svojej spáse - a uverili ste v Neho, ste zapečatení zasľúbeným 

Svätým Duchom".  

Aleluja. Zapečatenie Duchom, narodenie z Ducha alebo narodenie zhora, to sú pojmy, ktoré 

opisujú tú istú skúsenosť. Skúsenosť spasenia. 

Čo nato treba? 

Po prvé: Počuť slovo pravdy. Nie bájky, nie rozprávky, nie výmysly. A už vôbec nie bludy, ale 

počuť slovo pravdy. 

Druhé, čo treba urobiť, je prijať ho vierou. Uveriť tomu slovu. A v dôsledku toho príde čo? 

Narodenie zhora. A to je všetko. 

Prijať vierou evanjelium o spasení, prijať ho vierou na základe pravdy Božieho slova. A príde 

narodenie zhora. Neodkladajte tento okamih, neodkladajte, pretože narodenie zhora prináša 

nádherný život v Duchu. A Hospodin začína konať pozoruhodné veci v živote človeka. 

V 1. liste Korintským sme čítali o tom, že druhí vás možno nebudú chápať. Tak to aj býva, však? 

Ten, kto počuje Boží hlas, kto je narodený zhora, taký človek sa často cíti, akoby bol na inej 

planéte, pretože ľudia naokolo, často bez tejto skúsenosti, sa na neho pozerajú veľmi 

podozrievavo. Podozrievajú ho, že sa zbláznil. 

Ďalej, nachádzame odpoveď na otázku: ako sa narodiť sa zhora v Evanjeliu Jána 10. kapitole, 

verše 26-27, kde sa hovorí: "ale vy neveríte, pretože nie ste z Mojich oviec, ako som vám už 

povedal. 27 Moje ovce počúvajú Môj hlas, Ja ich poznám a ony idú za Mnou." 

Tu sú predstavené dve kategórie oviec: ovce Ježiša Krista a tie, ktoré za Ním nejdú a nepatria 

Mu. Čo odlišuje jedných od druhých? Verš 26: Otázka viery. "ale vy neveríte, pretože nie ste z 

Mojich oviec ..." 

Viera. Počuli ste slovo pravdy? Porozumeli ste, čo tam Boh povedal? Neodkladajte proces 

prijatia tejto pravdy do svojho života. A začnite žiť podľa tejto pravdy. Lebo viera sa dá vidieť 

len podľa toho, či sa prejavuje v živote alebo nie. Uveriť, to znamená prijať do života a začať 

žiť podľa tejto pravdy. To je vzorec narodenia sa zhora, narodenia sa z Ducha Svätého. 

Tretia podmienka, ako počuť Boží hlas, ktorú nájdeme v Biblii: ten, kto sa narodil z Ducha, 

potrebuje ďalej žiť s Duchom Svätým. Inými slovami: treba žiť posväteným životom. 

Pretože Duch Svätý najskôr posiela skúsenosť narodenia sa zhora, potom pracuje s človekom 

a vedie človeka k zanechaniu hriechu. 

Pre deti, ktoré teraz vypĺňajú "sermon points" (hlavné body z kázania) zopakujem: tretia 

podmienka, ako počuť hlas Boží, je zvíťaziť nad hriechom. 

Čítame list Rimanom 8. kapitolu, verše 13-16: "Lebo ak žijete podľa tela, zomriete. Ale ak 

Duchom umŕtvujete skutky tela, budete žiť. 14 Lebo všetci, ktorých vedie Boží Duch, sú Boží 

synovia. 15 Veď ste neprijali ducha otroctva, aby ste opäť žili v strachu, ale prijali ste Ducha 
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synovstva, v ktorom voláme: Abba, Otče. 16 Tento Duch sám dosvedčuje nášmu duchu, že sme 

Božie deti." 

Duch Svätý svedčí nášmu duchu. Duch Svätý je v stave vysloviť slová skrze nás vtedy, keď 

žijeme život duchovných víťazstiev, keď každý deň umŕtvujeme naše hriešne skutky. 

Keď spolupracujeme s Duchom Svätým na premene života, vtedy je pre Neho ľahké k nám 

hovoriť. Vtedy jasne, zreteľne počujeme Boží hlas. Preto, tretia podmienka: žiť životom 

víťazstva nad hriechom. 

Po štvrté, predposledné: slúžiť Bohu a slúžiť ľuďom. Aby sme zreteľne, jasne a často počuli 

Boží hlas, treba slúžiť iným, slúžiť Bohu. Vykonávať službu v Jeho cirkvi, medzi Jeho ľudom. 

Keď si rozanalyzujeme všetky prípady, kde Boh hovoril hlasom, tak drvivá väčšina týchto 

prípadov bola vždy spojená so službou. Človek potreboval niečo zvestovať v Božom mene, bolo 

treba v Božom mene niekde ísť, niečo vykonať, bolo treba splniť nejakú úlohu, bolo treba 

pomôcť niekomu ... atď. V drvivej väčšine prípadov, keď Boh hovorí, On hovorí, aby viedol 

človeka, ktorý koná službu. 

Porozmýšľajte sami, prečo by vám Boh niečo hovoril, ak ste pre Neho neužitoční, teda, ak z 

vás nie je žiaden úžitok ohľadom plnenia Jeho vôle na zemi, na dosiahnutie Jeho cieľov na 

zemi. Načo vám Boh bude posielať správy, ak nebudú používané, potrebné. 

Teda, človek, ktorý chápe Boží plán spasenia a pracuje na jeho dokončení na zemi, ktorý 

spolupracuje s Bohom, on vtedy žije v súlade s Božou vôľou a Hospodin ho bude stále viesť a 

stále riadiť. 

Skutky apoštolov 1. kapitola, verš 8 obsahuje o tom nádherné zasľúbenie: "ale prijmite moc 

Ducha Svätého, ktorý zostúpi na vás, a budete mi svedkami aj v Jeruzaleme, aj po celom Judsku, 

aj v Samárii a až do posledných končín zeme." 

Vidíte, ako je spojené vyliatie Ducha Svätého, zjavenie sa Ducha Svätého a služba. A keď 

apoštoli konali túto službu svedectva o Bohu, o Božej pravde, Boh ich zázračne riadil a zázračne 

viedol. 

Ako ilustráciu si prečítame Skutky apoštolov 8. kapitolu, verš 29: "Tu povedal Duch Filipovi: 

Choď a pripoj sa k tomu vozu!" 

Duch Svätý vie, že tento eunuch, ktorý číta knihu Izaiáša, potrebuje porozumieť. Preto spája 

Filipa a eunucha, veľmoža, správcu pokladu, aby porozumel Božiemu slovu. 

Keď je človek zameraný na službu Bohu, na službu druhým, budú sa mu stále diať okolnosti, 

kedy mu bude chýba jeho vlastná múdrosť a Boh mu bude určite hovoriť, On ho bude 

usmerňovať. Aby sme častejšie počuli Boží hlas, treba aktívnejšie, horlivejšie slúžiť Bohu aj 

ľuďom. 

A nakoniec, po piate: treba sa modliť. Neustále, pravidelne, vždy a v každom čase, či už slovne 

alebo v mysli, podľa toho, ako to okolnosti dovoľujú, treba sa vždy modliť k Hospodinovi. 

http://www.krokdoneba.com/


    www.krokdoneba.com  

9 
 

V Evanjeliu Lukáša 3. kapitole, verše 21-23 sa hovorí o Ježišovi v tomto zmysle: "Keď sa všetok 

ľud dal pokrstiť a bol pokrstený aj Ježiš a modlil sa, otvorilo sa nebo 22 a zostúpil na Neho Duch 

Svätý v telesnej podobe ako holubica, a z neba zaznel hlas: "Ty si môj milovaný Syn, v tebe 

mám zaľúbenie.“ 

Všimli ste si, kedy sa to stalo? Keď sa Ježiš modlil. Ešte raz verš 21: "Keď sa všetok ľud dal 

pokrstiť a bol pokrstený aj Ježiš a modlil sa, otvorilo sa nebo" 

Kedy nastalo premenenie Ježiša Krista na vrchu? Tiež sa to stalo počas modlitby. Znovu zaznel 

Boží hlas. 

A podobných príkladov je vo Svätom písme veľmi veľa. Ak potrebujete Boží hlas, modlite sa k 

Hospodinovi.  

Povedzte mu: "Pane, som zmätená a neviem, čo robiť. Potrebujem priame zjavenie od Teba. 

Povedz mi Tvoju vôľu." A potom zostaňte pokojní, aby ste počuli Boží hlas. 

Teda, aké sú podľa Biblie jasné požiadavky na toho, kto túži počuť Boží hlas a chce ho počuť 

často? 

Čítať Bibliu, narodiť sa zhora, žiť posväteným životom t.j. spolupracovať s Duchom Svätým na 

premene hriešnych stránok charakteru, slúžiť Bohu i ľuďom a modliť sa k Hospodinovi. To sú 

hlavné podmienky, ktoré sú vo Svätom písme. 

Takže, dnešným kázaním končíme štúdium Božích komunikačných kanálov, ktorými Boh 

odhaľuje Svoju vôľu. Budeme mať ešte jedno kázanie, z Božej milosti na budúcu sobotu, 

ktorým ukončíme tento cyklus kázaní. 

A preto, keď ste boli s nami počas všetkých kázaní, viete už omnoho viac o tom, ako Boh hovorí. 

Počúvajte Jeho hlas. Všímajte si všetky cesty, ktorými On odovzdáva svoju vôľu. A život a 

kvalita vzťahu s Hospodinom sa posunie na úplne inú úroveň. 

Na úroveň podobnú tej, aká bola u Georga Müllera. Ak ste počuli o tomto človeku alebo ste 

čítali jeho životopis, viete, že v jeho živote schopnosť počuť Boží hlas bola potvrdená 

mnohokrát a obdivuhodným spôsobom. 

Kto to bol? Prvých 20 rokov svojho života bol bezbožníkom, pričom hriešnikom v plnom zmysle 

slova. No približne vo veku 20 rokov sa pokajal, narodil sa zhora, získal dar spasenia, obrátil sa 

k Bohu. A ďalších, viac ako 50 rokov svojho života venoval službe sirotám, deťom ulice, 

opusteným deťom na uliciach mesta Bristol v Anglicku. Vytvoril celú sieť sirotincov, detských 

domovov. 

A počas celej svojej služby ani raz od nikoho neprosil o peniaze. Samozrejme, on nemal peniaze 

nato, aby aspoň jedlo zabezpečil na stôl pre svojich zverencov. No on im vždy mal čo dať na 

stôl. 

Keď potreboval peniaze, jednoducho išiel do svojej kancelárie a modlil sa. A prosil, aby mu 

Hospodin poslal potrebnú sumu, aby ho nasmeroval a povedal mu, kde má ísť, čo treba urobiť, 

aby bol finančný problém vyriešený. 
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A hoci ani raz neprosil o peniaze, nemal žiadne marketingové oddelenie alebo PR oddelenie 

na komunikáciu s verejnosťou, s charitatívnymi organizáciami atď., jemu sa podarilo na charitu 

za roky svojej služby vyzbierať mnoho miliónov dolárov. 

A jedna z udalostí v jeho živote je v našom kontexte veľmi dôležitá. Raz sa vracal cez Atlantický 

oceán do Bristolu. A dostali sa do oblasti, kde bola hmla. Kapitán samozrejme hneď znížil 

rýchlosť a išli slimačím tempom.  

Tento Boží človek sa potreboval v sobotu stretnúť s dôležitými ľuďmi v Bristole. A preto prišiel 

za kapitánom a povedal: Kapitán, potrebujem byť v sobotu v Bristole. Načo mu ten odpovedal: 

Potratili ste rozum? Nijako, pri tomto počasí a predpovedi, ktorú hlásia, do Bristolu v sobotu 

nedorazíme. 

George sa s kapitánom nehádal, ale pozval ho: Pôjdeme dolu do kajuty a pomodlíme sa, aby 

Hospodin odstránil túto hmlu. Kapitán neochotne súhlasil. A keď zišli dolu, George sa pomodlil 

jednoduchú modlitbu: Hospodine, vieš, že mám v Bristole v sobotu stretnutie, ktoré si Ty 

zariadil, s veľmi dôležitými ľuďmi ohľadom Tvojho diela. Urob tak, aby hmla zmizla. Amen. 

Potom sa kapitán pokúsil nejako modliť, no keď začal, George Müller ho zastavil a povedal: 

Netreba sa modliť. Prečo? 

Po prvé: ty neveríš, že Boh môže hneď odstrániť hmlu. A nevera robí modlitbu zbytočnou. Po 

druhé: ja verím, že Boh už moju modlitbu vypočul. Poďme hore. Oni vyšli na palubu a skutočne, 

jasná obloha. Hmla zmizla za niekoľko minút, svedkami toho boli mnohí pasažieri na lodi. 

Ako mohol vedieť, že po krátkej modlitbe sa počasie radikálne zmenilo? Odpoveď je 

jednoduchá. On vedel, ako znie Boží hlas. Boh mu hneď odpovedal na jeho modlitbu a poslal 

mu svoje zjavenie. 

Podobný môže byť život každého z nás. Taký blízky vzťah s Bohom môže mať každý z nás. 

Zopakujem, to nie je len pre vyvolených. Toto Boh pripravil všetkým, ktorí Ho milujú. 

Preto vás vyzývam: smelo do toho, vzrastajte, pýtajte si a dostávajte od Boha zjavenie Jeho 

vôle vďaka zneniu Jeho hlasu. Taká úroveň schopnosti počuť Boží hlas je dostupná nám 

všetkých. Amen. 

 

Preložené a natitulkované so súhlasom Vitalija Olijnika. 

 
Ďalšie materiály a videá nájdete na www.krokdoneba.com.  
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